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Októberben már bontják a nemzetközi vásár pavilonjait 

Milliárdokból szépül a Mars 
Hosszas előkészületek 

után tegnap a lá i r tak a 
tervezési szerződést, ok-
tóberben megkezdődik 
az elavult vásári pavilo-
nok bontása, s 2002 vé-
gére megszépülhet Sze-
ged Mars tere. 

Ha azt írjuk, hogy Szeged 
Mars te re nem szép , m é g 
r e n d k í v ü l f i n o m a n f o g a l -
maztunk. Hiszen találtatik itt 
egy olyan terület, ahol vásá-
rokat rendeztek, ám a pavi-
lonok egyetlen jó tulajdonsá-
ga . hogy még nem dő l t ek 
össze. A piacon zsúfoltság, 
hétvégeken inkább már ká-
osz uralkodik, míg a Tisza 
Volán Rt. pályaudvara leg-
alább húsz éve kinőtte már 
azt az alig egy hektárt, ahol 
csak bravúrok árán tudnak 
ki- és bekanyarodni a nagy 
testű buszok. 

Szeged mindenkori város-
vezetése legalább két évtize-
de t e r v e z g e t t e már . hogy 
m e g k e z d i a M a r s t é r re-
konstrukcióját. ám hiába ké-
szültek a szebbnél is szebb 
tervek, sokat ígérő koncepci-
ók , é p í t ő m u n k á s o k e d d i g 
még nem érkeztek a térre. 
De nem kell már sokat várni 
a Mars tér megú ju lásá ra -
idén ősszel csákányos embe-
rek , m u n k a g é p e k k e z d i k 
meg a volt nemzetközi vásár 
épületeinek bontását - tud-
tuk meg tegnap Kerekes Pé-
tertől, az IKV Rt. vezérigaz-
gatójától. 

- S z e g e d v á r o s ö n k o r -
mányzata a mi cégünket bíz-
ta meg a Mars tér rekonst-
rukciós munkálatainak lebo-
nyolításával - mondta el Ke-
rekes Péter. - A Szegedi Vá-

Kerekes Péter, Szöllősi Béla, Vesmás Péter és Sipos György. Valamennyien 
a szegedi Mars tér megszépítésén dolgoznak. (Fotó: Schmidt Andrea) 

sár és P iac K f t . - v e i 
együttműködve kezdtük meg 
az építkezés előkészületeit , 
ma pedig aláírjuk azokat a 
szerződéseket , amelyek ér-
telmében a Tér és Forma épí-
tészirodát megbízzuk a rész-
letes tervek kidolgozásával. 
Azért ez a cég kapta a meg-
bízás t , mert néhány évvel 
ezelőtt az ő mérnökeik készí-
tették azt a rendezési tervet, 
amely díjnyertes lett a Mars 
tér átépítésére kiírt tervpá-
lyázaton - mondta Kerekes 
Péter, miközben az IKV Rt. 
tanácstermében már gyüle-
keztek a Mars tér átépítéséért 
felelős szakemberek. 

Egy r ö p k e p e r c , s má r 
papírra is kerültek a szignók. 
Kerekes Péter mellett Pusz-
tai Lajos, a Szegedi Vásár és 
Piac Kft. ügyvezető igazga-
tója, Szöllősi Béla, az IKV 
Rt. műszaki és kereskedelmi 
igazgatója, Sipos György, a 
Tér és Forma épí tész i roda 
ügyvezető igazgatója és Ves-
más Péter, a Tér és Forma 
Kft. építészmérnöke, a Mars 
téri tervezést végző mérnök-
csoport vezetője látta el kéz-
j e g y é v e l a sze rződés t . Az 
aláírási aktust követően Ves-
más Péter beszélt arról, ho-
gyan is fog kinézni „Szeged 
gyomra" az átépítés után. 

- Azt-, aki a M i k s z á t h 
Kálmán utca felől érkezik a 
térre, egy fedett sétány fo-
g a d j a m a j d . Ez o s z t j a két 
részre a Marsot: a tér északi 
oldalán lesz a Tisza Volán 
Rt. megnagyobb í to t t , kor-
szerűen fe lszere l t buszpá-
lyaudvara, míg a déli terüle-
ten a piacozók k ínálhat ják 
por tékáikat . A sétány, mi-
közben összeköti ezt a két 
területet, ki is szűri a káros 
hatásokat. így például az át-
épí tés után nem fo rdu lha t 
elő, hogy gyalogosok zavar-
ják a b u s z f o r g a l m a t , min t 
ahogy buszok sem kereszte-
zik a piacra érkezők útját. A 

tervezés során felmerült az a 
lehetőség is, hogy a buszpá-
lyaudvar netán költözzön ki 
S z e g e d v a l a m e l y i k k ü l s ő 
k ö r z e t é b e . V é g ü l is az a 
döntés született, maradjanak 
a buszok. Ennek a megol -
dásnak is sok e lőnye van. 
Hogy más t ne m o n d j a k : a 
Szegedre érkezők azonnal a 
város központjában találják 
magukat, mint például azok 
a szeged iek , akik vona ton 
gurulnak be Budapest Nyu-
gati pályaudvarára. A Mars 
térre olyan építészeti megol-
dásokat dolgozunk ki, ame-
lyek megóv ják az épüle te-
ket, s kisebb zajártalom éri 
az itt élőket. 

Természetesen arra is kí-
váncsiak voltuk, mennyibe 
is kerül majd ez a nagyberu-
házás, s miből kívánja finan-
sz í rozni a város? Kerekes 
Péter e kérdésekre a követ-
kezőket válaszolta: 

- P o n t o s ö s s z e g e k r ő l 
csak a részletes tervek elké-
s z ü l t e u t á n , v a g y i s k o r a 
ősszel nyi la tkozhatunk fe-
lelősséggel. De az is látható, 
hogy a piac átépítése, köl-
töztetése legalább 1,2 milli-
árdba kerül, s a Tisza Volán 
buszpályaudvarának bővíté-
séhez is hasonló nagyság-
rendű összegre lesz szükség. 
A p iac r e k o n s t r u k c i ó j á b a 
szeretnénk bevonni minden 
érdekel te t , vagyis a keres-
kedőket is. Ám ha ők úgy 
döntenek, nem kívánnak be-
szállni a finanszírozásba, az 
IKV Rt. és a Szegedi Vásár 
és P i a c K f t . á l l j a m a j d a 
költségeket. A buszpályaud-
var átépítéséről a Tisza Vo-
lán Rt. gondoskodik. 

Bátyi Z o l t á n 

Vásárhely hárommilliárdja és a természeti adottságok 

Írják a gyógyszálló pályázatát 
Deutsch Tamás ifjúsági és sportmi-

niszter és Rapcsák András hódmező-
vásárhelyi po lgármes te r hé t főn , au-
gusztus 20-án írja alá azt a megállapo-
dást. mellyel ú j fejezet kezdődik a vá-
ros f ü r d ő j é n e k tö r t éne t ében . A mi-
niszter ugyan már május végi vásárhe-
lyi l á toga tásakor be je len te t t e , hogy 
4 0 0 mi l l ió fo r in to t nyer t a vá ros a 
fürdőfe j lesz tésre , ám a pénzt csak a 
sze rződés a lá í rása után fo lyós í t j ák . 
Márpedig a vásárhelyiek évtizedes ál-
ma, hogy az 1928-ban átadott, akkor 
n é p s z ö v e t s é g i k ö l c s ö n b ő l é p í t e t t 
fürdő állapota gyökeresen megváltoz-
zon. A strand medencéi és öltözői már 
régóta korszerű t lenek . A medencék 
többsége csempézet len, csak egyben 
lehet úszni, az öltözők omlanak-rom-
lanak, így aztán hiába nyilvánították 
majd egy évtizede gyógyvízzé a ter-
málvizet . a turisták mégsem özönle-
nek ide. Az elképzelések szerint az új 

fedett uszodát már jövőre átadnák a 
nagyközönségnek. 

A v á r o s h o s s z ú é v e k ó ta o l y a n 
komplex felújítási és fejlesztési elkép-
zeléseket dédelget, melyek nem csak a 
strandot, de a kakasszéki gyógyintéze-
tet is érintik. Ez utóbbira félmilliárdos 
fe lú j í t á s i t ámoga tás t szavazot t meg 
még 1999-ben a parlament. A befejezés 
előtt álló rekonstrukció során új szár-
nyat, emeletet kapott az épület, mely-
nek százöt leendő betege ezentúl olyan, 
j ó l f e l s z e r e l t s z o b á k b a n g y ó g y u l h a t 
majd, melyek mindegyikéhez tartozik 
vizesblokk is. 

A gyógyturizmus fejlesztésének kö-
vetkező fokozata lesz az ötvenméteres 
fedett uszoda építése, melyet az ISM-
től kapott pénzből valósítanak meg. A 
legnagyobb feladatot azonban a terve-
z e t t - g y ó g y s z á l l ó ép í t é se j e l e n t i . A 
strandfejlesztési elképzeléseket tavaly 
decemberben egyszer már ismertette 

Stifán Sándor akkori városi főépítész, 
valamint Sípos György főtervező. 

- Azok még csak e lképze lések , s 
nem tervek voltak - mondta lapunknak 
Mucsi László, a polgármesteri hivatal 
műszaki irodájának vezetője. - A száz-
százötven személyes gyógyszál lóval 
kapcsolatos pályázatot most írjuk, s ha-
marosan az ehhez szükséges terv is el-
készül. 

Az irodavezető azonban - lévén még 
nem írták alá a szerződést - nem kíván-
ta megnevezn i , ki is tervezi m a j d a 
komplexumot. Információink szerint a 
kakasszéki félmilliárdos beruházással, 
a strand négyszázmilliós modernizáció-
jával, illetve a leendő gyógyszálló épí-
tésével együtt közel hárommilliárd fo-
rint áramolna Vásárhelyre. 

A gyógyszál ló megépí téséről más 
befektetői csoportokkal is tárgyal a vá-
ros. 

B. K. A . 

Gazda-
parlament 

Kecskemét (MTI) 
Semmilyen politikai szer-

vezethez nem tartozó három 
egyéni termelő kezdeménye-
zésére gazdaparlamenti ülést 
rendeznek augusztus 19-én 
Nagykőrösön; az összejövetel-
re másfélszáz, az ország min-
den részéből érkező gazda rész-
vételére számítanak - jelentet-
ték be a szervezők kecskemé-
ti sajtótájékoztatójukon. Mint 
elmondták: a tanácskozásra 
meghívták az Országgyűlés 
mezőgazdasági bizottságának, 
a kormánynak, az agrár-érdek-
képviseleteknek, valamint a 
parlamenti pártoknak a képvi-
selőit is. A rendezvény célja, 
hogy utcai demonstrációk, útb-
lokádok helyett együttgondol-
kodással segítsék ki az infláció 
terheit tíz esztendő óta egyedül 
viselő mezőgazdaságot a mély-
pontról - hangsúlyozták. 

BanK> Vustria 
Creditanstalt 
Betét i k a m u t o k 

magánszemélyek részére 

3 hav i lekötött betét 
9,00 - 9 ,25% 

(EBKM: 9 , 1 3 - 9 , 3 8 % ) 

összeghatártól függően 

6 hav i lekötött betét 
9 ,00% 

(EBKM: 9,13%) 

Fentiek nem tekinthetőek ajánlat-
tételnek. Minimum leköthető betét-
összeg 250000 Ft. A leírtak a Bank 
jelenleg érvényes kamatait tartal-
mazzák, amelyek a következő hir-
detmény megjelenéséig érvényesek. 
A betéti szerződés részletes leírását 
a Bank üzletszabályzata tartalmaz-
za, amely iránt a lenti számon, illetve 
a fiókunkban érdeklődhet. 

A HypoVereinsbank Hungária Rt. és a Bank 
Austria Creditanstalt Hungary Rt. egyesülése 
folyamatban van. 

Szeged, Kossuth L. sgt. 18-20. 
Tel.: 06/62-560-600 

Orbán Viktor miniszterelnök is ott lesz Szabadkán 

Megnyílik a magyar főkonzulátus 
Lapunk először adott 

hírt arról , hogy Szeged 
testvérvárosában, Sza-
b a d k á n , a nyár fo lya -
mán Magyarország fő-
konzulátus! irodát nyit. 
Az idén, március 8 - á n 
megjelent tudósításunk-
ban már arról is beszá-
moltunk, hogy a magyar 
k é p v i s e l e t e t i l le tően 
mindkét fél beleegyezé-
sét adta, csak az időpont 
kérdését kell egyeztetni. 
A szervezési és építkezési 
munkálatok párhuzamo-
san haladtak, így holnap 
már megny í lha t a ma-
gyar főkonzulátus Sza-
badkán. 

Kern Imre, a s z a b a d k a i 
önkormányzat végrehajtó bi-

zottságának elnöke lapunk-
nak nyilatkozva elsősorban 
azt emelte ki, hogy a magyar 
nemze t i ségű jugosz láv ál-
lampolgárok számára óriási 
könnyítést jelent az új iroda, 
hiszen nem kell Budapestre 
utazniuk, ha ügyes-bajos dol-
gaikat akarják intézni. Ugyan-
ez v o n a t k o z i k a z o n b a n a 
nem magyar anyanyelvűek-
re, mégpedig egész Vajdaság 
t e rü le t én . Józsa László, a 
Vajdasági Magyar Szövetség 
alelnöke szintén üdvözölte a 
konzulátus létesítésének gon-
dolatát, csakúgy, mint Ispá-
novics István, Szabadka pol-
gármestere, aki szerint ez a 
lépés még köze lebb hozza 
egymáshoz a kisebbségben 
éló magyarságot az anyaor-
szágban élőkhöz - gazdasá-

gi, kulturális és egyéb vonat-
kozásban is. 

A tervek szerint ho lnap 
Orbán Viktor magyar minisz-
terelnök jelenlétében nyitják 
meg a főkonzulátust. A kor-
mányfő minden valószínűség 
szerint találkozik majd Zorán 
Djindjics szerb miniszterel-
n ö k k e l , v a l a m i n t az e se -
ményre látogató Gorán Svila-
novics jugoszláv külügymi-
niszterrel is. A megnyitón je-
len lesz Kasza József szerb 
kormányfőhelyettes és Rasim 
Ljaljics szövetségi kisebbség-
ügyi miniszter is. Annak ide-
jén lapunkban is írtunk róla, 
hogy egyes hírek szerint a 
szabadkai főkonzulátus veze-
tését dr. Bartha László szege-
di polgármesterre bízzák. Ezt 
a polgármester akkor cáfolta, 

Horváth Gábor külügyi szó-
vivő pedig elmondta, hogy „a 
főkonzul személyének kijelö-
lése a szervezési munkálatok-
kal pá rhuzamosan fo ly ik" . 
Nos , e szervezés i munkák 
már b e f e j e z ő d t e k , s az ú j 
főkonzul személyét is megje-
lölték. Ezek szerint Szabad-
kán Huszár János diplomata 
vezeti majd a magyar képvi-
seletet, négy magyarországi 
munkatársával egyetemben. 
H u s z á r J á n o s e g y é b k é n t 
csaknem tíz éve foglalkozik a 
balkáni térséggel és külön Ju-
goszláviával. A balkáni tér-
ség egyik legszakavatottabb 
ismerőjének tudják. 

Az új magyar diplomáciai 
képviselet augusztus 21-én 
fogadja az elsó ügyfeleket. 

K. F. 

A nemzet hite 
Finoman fogalmazva, nem fogadta 

' egyöntetű lelkesedés a kormány azon 
döntéséi, hogy Nagyboldogasszony 
napján Esztergomba viszik a Szent Ko-
ronát. Mindenkinek lelke rajta, hogy ki-
számolja-e, mennyibe került nemzeti 
ereklyénk tegnapi útja, vagy maga is el-
zarándokolt oda, ahol ezer esztendővel 
ezelőtt megkoronázták István fejedel-

met. Az ötlet egyébként nem a politikusoké, még csak nem 
is a Happy End Kft.-é, hanem Paskay László bütoros, prí-
más, budapesl-esztergomi érseké. Ő gondolta úgy, az 
első koronázás történelmi eseményére akkor emlékezné-
nek a magyar emberek legméltóbban, ha az ünnepnap-
ra nemzeti ereklyénk is az ősi székhelyre látogatna. Még-
pedig Nagyboldogasszony napján, Mária mennybemene-
telének ünnepén. Az idős Szent István király az ő oltal-
mába ajánlotta az országot, s neki, a magyarok nagyasszo-
nyának ajánlotta fel jelképesen a koronát. 

A millenniumi év záróünnepségére eljöttek Esztergom-
ba közjogi méltóságaink is, valamennyien. Ez így termé-
szetes, s meggyőződésem, az lenne akkor is, ha történe-
lesen a másik nagy politikai erő lenne hatalmon. Mert 
senki nem vitatja: azzal, hogy ezer évvel ezelőtt II. Szil-
veszter pápa koronát küldött'lstván fejedelemnek, azt je-
lenti, Magyarországot, aktualizált kifejezéssel élve, tel-
jes jogú tagjává fogadta a keresztény Európa. Azt már 
nem tudom ilyen egyértelműen megítélni, hogy a túlbuz-
gás vagy túlpíárolds következtében kialakult „úgy van ün-
nep, hogy nincs ünnep" munkaszüneti káoszt a másik 
oldal is ugyanígy szerencsétlenkedte-e volna össze... 

Nem túl okos vitát hallottam a minap arról, vajon 
mennyire szent a mi koronánk, s egyáltalán lehetett-e ez 
az ereklye Szent István fején. Nem valószínű, mint ahogy 
az általunk ismert országalma sem lehetett a kezében, de 
mégis... Mivel emberből, mégpedig valahová tartozó em-
berből vagyunk, legalább annyira szeretünk hinni, mint 
tudni. Nagy idők távlatában sokszor fontosabb a legen-
da, mint maga a történelmi hűség. Meri általában azt tart-
juk igaznak, amit hiszünk, abból merítkezünk, abból ta-
nulunk, ahhoz mérjük, viszonyítjuk magunkat. Ezért a 
legendáinkra talán még a történelmi hitelességnél is 
jobban kell vigyáznunk, hiszen azok a lelkünkbe, gén-
jeinkbe, kollektív tudatunkba íródnak. Igy hál a ma-
gyar koronára is tekinthetünk úgy, mintha azt első szent 
királyunk is viselte volna. Az ezeréves államiságunk ki-
fejezésére egyébként még senki nem talált illőbb szim-
bólumot. 

A magyar koronát ugyanúgy szentnek tartom, mint a 
Himnuszunkat - amit nem véletlenül mondunk nemze-
ti imánknak -, vagy éppen a piros-fehér-zöldet. Ilyenek 
a mi nemzeti hitünk jelképei - időtlenek, átívelnek tör-
ténelmen, összefogják, megtartják a nemzetet. Büszke is 
vagyok rá, mini ahogy bármelyik egészséges, életerős 
nemzet jia a sajátjára - nem csak Európában, de másutt 
is a világban. 

A rendőrség mellett bukott le 

Hamis dol lárok 
a betörőnél 

MunJcatársuntól 
A s z e g e d i r e n d ő r k a p i -

tányság mellet t lévő kocs-
mában bukott le egy betörés-
sorozat gyanúsítottja, akinél 
37 darab százdollárost talál-
tak a rendőrök. 

A szegedi N. Pétert két 
társával, D. Sándorral és D. 
Zoltánnal azzal gyanúsítja a 
rendőrség , hogy a megye -
székhelyen több garázsból és 
tárolóból kerékpárokat lop-
tak. D. Sándort és D. Zoltánt 
néhány napja elfogták, a vá-
ros i b í r ó s á g l e t a r t ó z t a t t a 
őket, harmadik társuk, N. el-
len pedig körözést adtak ki. 

Első k iha l lga tásakor N. 
Péter a rendőrségen azt állí-
totta, hogy az egyébként jó 
minőségű hamis százdollá-
rosokat egyik barátjától kap-

ta, aki azzal bízta meg, hogy 
é r t é k e s í t s e a z o k a t . Azt 
e g y e l ő r e nem lehet tudn i , 
h o g y m e n n y i dol lár t adot t el 
a lebukott sorozatbetörő. A 
nyomozók házkutatás t tar-
tottak N. és barátja lakásán 
is, de további hamis pénze-
ket, valamint a bankjegyek 
előállításához szükséges esz-
k ö z ö k e t n e m t a l á l t a k . 
Egyébként N. pénzátadó ba-
rátját még nem tudta kihall-
gatni a r endőr ség , de már 
„felvették" vele a kapcsola-
tot. 

A rendőrség hamis pénz 
kiadása és lopás alapos gya-
núja miatt indított N. Péter 
ellen büntetőeljárást , és ja-
vasolni fogják az ügyészség-
nek a 30 éves férfi letartózta-
tását. 


